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Sommario/riassunto

L'ouvrage présente, traduit et commente le Suan shu shu , un
manuscrit chinois du — lle siecle excavé pendant I'hiver 1983-84. Sa
découverte a bouleversé les connaissances sur les sources anciennes
des mathématiques en Chine. La traduction et ses commentaires
permettent de mieux comprendre le texte et son contexte, ils mettent
en résonnance l'archéologie des textes excaveés, le chinois ancien, I’
histoire des mathématiques et la vie en Chine sous les Han. La
traduction francaise est accompagnée du texte original, de sa
transcription pinyin et d’'un mot-a-mot. This book presents, translates
and comments the Suan shu shu , a Chinese manuscript of the 2nd
century BCE excavated during the winter 1983-84. Its discovery
challenged what was known of the ancient sources of the mathematics
in China. The translation and commentaries help understand the text
and its context, they connect the archaeology of excavated texts, old
Chinese, the history of mathematics and the life in China under the
Han. The French translation comes with the original text, its pinyin
transliteration and a word-by-word translation. 1983-84



